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JEGYZŐKÖNYV 
 

 

Készült: Ertl Pálné Művelődési Házban 2023. október 24-én tartott közmeghallgatásról  

 

Jelen vannak:  Osváth Örs   polgármester 

  Fekete Tamás   alpolgármester 

  Dr. Gyurika István Gábor képviselő 

  Hegyessy-Takács Edit képviselő 

  Frank Csaba   képviselő 

  Igrinyi Zsolt László  képviselő 

 

   

  Papp Csongor   r.alezredes – Balatonalmádi 

      Rendőrkapitányság 

  Somodi Ferenc  Bakonykarszt Zrt. 

  Renkó Ádám   Bakonykarszt Zrt 

  Németh Ferenc  építész 

  Jakab Zoltán   Depónia Kft 

 

  Bencze Éva   jegyző 

  Némethyné Brand Júlia pénzügyi csoportvezető 

  Ujvári-Kovács Zsuzsa jegyzőkönyvvezető 

   

  30 fő litéri lakos 

 

A képviselő-testület ülését Osváth Örs polgármester vezette, 18:00 órakor a közmeghallgatást 

megnyitotta. 

 

Ostváh Örs polgármester 

Köszöntötte a megjelent képviselő-testület tagjait, a Balatonalmádi Rendőrkapitányság 

képviseletében jelenlévő Papp Csongor rendőr alezredes urat, a Bakonykarszt Zrt. 

képviseletében megjelent Somodi Ferenc és Renkó Ádám urakat, Németh Ferenc főépítész urat, 

Jakab Zoltán műszaki igazgató urat a Depónia Kft képviseletében, Bencze Éva jegyzőt és a 

Közös Hivatal dolgozóit, valamint mindazokat a litéri polgárokat, akik megtisztelték 

jelenlétükkel az ülést. 

Elmondta, hogy a Közmeghallgatásról élő hang és képi felvétel készül, valamint az előterjesztés 

kivetítőn látható.  

Megállapította, hogy a testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 fő képviselőből 6 fő 

megjelent.  

A napirendre a meghívó szerint tett javaslatot. 

Napirendi javaslat:  

1.) Helyi forgalomtechnika szabályozás 

2.) Helyi Építési Szabályzat – település rendezési eszközök 

3.) Polgármesteri beszámoló 

4.) Lakossági észrevételek, kérdések és a válaszok  
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A jegyzőkönyv vezetőjének Ujvári-Kovács Zsuzsa köztisztviselőt, hitelesítőknek Dr. Gyurika 

István Gábor és Fekete Tamás képviselőket javasolta.  

Kérte a Képviselő-testület tagjait, hogy amennyiben egyetértenek a napirendi javaslattal, 

valamint a jegyzőkönyvvezető és a hitelesítők személyével, azt kézfeltartással jelezzék. 
 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal elfogadta a napirendet, valamint a jegyzőkönyvvezető és 

a hitelesítők személyét.  

 

NAPIREND TÁRGYALÁSA 

 

1.) Helyi forgalomtechnika szabályozás 

Előadó: Osváth Örs polgármester 

(Írásos előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

Osváth Örs polgármester 

Az előterjesztést minden képviselő megkapta.  

Elmondta, hogy a képviselő-testület az utakkal kapcsolatos forgalmi rend változást a korábbi 

üléseken már tárgyalta, valamint a KRESZ táblák, és forgalmi rend felülvizsgálatát öt évente el 

kell végezni. Megkérte Papp Csongor rendőr alezredes urat, hogy adjon egy rövid összefoglalást 

a közlekedés felülvizsgálatáról, különös tekintettel a Litéri Református Általános iskola 

környékére, valamint a 72-es számú útról történő behajtásokra.  
 

Papp Csongor rendőr alezredes 

Elmondta, hogy a legfőbb probléma az iskolánál van, mert nagyon sokan gépjárművel viszik a 

gyerekeket, ami nem lenne probléma, csak ezek az utak nem ekkora forgalomra lettek tervezve. 

Itt célszerű lenne kialakítani egy mini körforgalom, így mindenki tud a megfelelő ütemben 

haladni.  Ami jelenleg a nagyobb közlekedési forgalmat bonyolítja le, az a Kenderesi út, baleset 

eddig nem történt.  

 

Osváth Örs polgármester 

Elmondta, hogy 2022-ben a képviselő-testület hozott egy határozatot, melyben a Petőfi utcai 

kapunál a Dózsa György utca felől a jobb oldalon, két gépjármű megállóhely kialakításáról 

döntöttek, ahol a szülők által autóval iskolába vitt gyermekeik kiszállhatnak a gépjárműből, míg 

a szemközti oldalon a megállás tilos. A Petőfi utca Magtár fele kanyarodó kötelező haladási 

irány 7:00-8:00 óra között, illetve 15:00-17.00 óra közötti tábla kihelyezéséről döntöttek. Az 

549 hrsz-ú Petőfi Sándor utca bekanyarodását követően az utca részen megállóhely kialakítását 

a gyerekek biztonságos közlekedése érdekében jelölt ki. A Petőfi utca két darab kiszálló hely 

közelében gyalogátkelőhelyet létesítettek volna. A kivitelezési munkálatok megkezdése előtt 

szükséges közlekedési és forgalomtechnikai tervanyag elkészítése melynek alapján a Petőfi 

utcában a KRESZ, illetve figyelmeztető táblák, gyalogos átkelők felfestése történik. Ezt 

bemutatta a kivetítőn is. Ez volt a 137/2022.(VIII.23.) Lkt határozat. Az iskolai munkálatokkal 

párhuzamosan tervezésre kerültek a forgalomtechnikai berendezések is, és a képviselő-testület, 

mint közútkezelő javasolja ennek a 137/2022. (VIII.28.) Lkt határozat visszavonását, ezzel 

egyidejűleg kettő javaslatot tenne a testület felé.  „A” verzió, figyelembe véve a Balatonalmádi 

Rendőrkapitányság Rendészeti osztály alezredesével történt helyszíni bejárás tapasztalatait 

javasolta, hogy a Bódi Mária Magdolna utában indokolt a 7,5 t súlykorlátozás, és a Petőfi 

Sándor utca irányából az egyirányúsítás. A Petőfi Sándor utca intézményi oldalán felfelé 

haladva a főbejárattól visszafele 3 db Kiss&Ride parkoló kialakítása. A gyermekek biztonságos 

áthaladását segítő járda kapcsolat kiépítése 549 hrsz – ú Petőfi Sándor utca intézményi 

főbejárattal szemben maximum 5 méter ehhez kapcsolódik a Petőfi Sándor utca 561 hrsz-ú 

területre épített forgalom csillapító küszöb 3 m szélességben.    
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„B” változat, a minimum szabályozási leírást az „A” verzió tartalmazta, melyet a Közlekedési 

Hatóság által bejelölt Petőfi Sándor utca 549 hrsz-ú intézményi főkaputól egyirányúsítás 

kiegészítésével tartalmaz a dolgozói parkoló irányáig.  

Javaslata az „A” verzió elfogadása. 

Kérte a képviselő-testület tagjait, tegyék fel kérdéseiket. 

Mivel kérdés, észrevétel nem hangzott el, kérte a képviselő-testület tagjait, kézfeltartással 

jelezzék, hogy a jelenleg a felmérés alapján elkészített helyi közutak hálózatán levő KRESZ 

táblák, forgalmi rend felülvizsgálatával és jóváhagyásával egytért.  

A képviselő-testület tagjai 6 igen szavazattal egyetért. 

 

Litér Község Önkormányzata Képviselő-testületének  

133/2023. (X.24.) Lkt. határozata  

  

Litér Község Önkormányzata Képviselő-testülete Máté Zsolt okleveles építőmérnök által 

elkészített Litér település közigazgatási területén a község helyi úthálózaton levő KRESZ 

– táblák felmérése és állapotrögzítő térkép készítését (1-6 melléklet) felülvizsgálta, és azt 

ennek megfelelően jóváhagyta. A képviselő-testület megbízza a jegyzőt a nyilvántartás 

felrögzítésével és folyamatos vezetésével.  

A Képviselő-testület megbízza a Polgármestert a szükséges intézkedések megtételével.   

  

Felelős: Osváth Örs polgármester, Bencze Éva jegyző          

Határidő: 2024. március 31. 

 

Osváth Örs polgármester 

Kérte a képviselő-testületet, hogy kézfeltartással szavazzon, aki egyetért a 137/2022.(VIII.23.) 

Lkt határozat visszavonásával.  

A képviselő-testület tagjai 6 igen szavazattal egyetért. 

 

Litér Község Önkormányzata Képviselő-testületének  

134/2023. (X.24.) Lkt. határozata  

  

Litér Község Önkormányzata Képviselő-testülete úgy határozott, hogy az alábbi 

határozatot visszavonja. 

 

Litér Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

137/2022.(VIII.23.) LKt. határozata 

 
Litér Község Önkormányzatának képviselő-testületet döntött a Petőfi utcai kapunál 

a Dózsa György utca felől a jobb oldalon, két gépjármű megállóhely kialakításáról, 

ahol a szülők által autóval iskolába vitt gyermekek kiszállhatnak a gépjárműből, 

míg a szemközti oldalon a megállás tilos.  

Továbbá támogatja a Petőfi utca Magtár fele kanyarodó kötelező haladási irány 

7:00-8:00 óra között, illetve 15:00-17.00 óra közötti tábla kihelyezést. Az 549 hrsz-

ú Petőfi Sándor utca bekanyarodását követően az utca részen megállóhely 

kialakítását a gyerekek biztonságos közlekedése érdekében jelöl ki. A Petőfi utca 

két darab kiszálló hely közelében gyalogátkelőhelyet létesít. 



5 

A kivitelezési munkálatok megkezdése előtt szükséges közlekedési és 

forgalomtechnikai a tervanyag elkészítése melynek alapján a Petőfi utcában a 

KRESZ, illetve figyelmeztető táblák, gyalogos átkelők felfestése történik. 

A forgalomtechnikai kivitelezést követően az új közlekedési rendről legalább 15 

nappal tájékoztatni kell a lakosságot.  

Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szükséges intézkedések 

megtételére. 

 

Határidő: folyamatos 

Felelős: Osváth Örs polgármester 

 

A Képviselő-testület megbízza a Polgármestert a szükséges intézkedések megtételével.   

  

Felelős: Osváth Örs polgármester          

Határidő: azonnal  

 

Osváth Örs polgármester 

Kérte a képviselő-testületet, hogy kézfeltartással szavazzon, aki az „A” javaslattal egyetért. 

A képviselő-testület tagjai 6 igen szavazattal egyetért. 

 

Litér Község Önkormányzata Képviselő-testületének  

135/2023. (X.24.) Lkt. határozata  

  

Litér Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határozott, hogy a 523/1 hrsz-ú Bódi 

Mária Magdolna utában a 7,5 t össztömeget meghaladó korlátozó tábla, valamint az 561 

hrsz-ú Petőfi Sándor utca irányából az egyirányú utcatábla kihelyezésre kerül. A forgalom 

szabályozás 2024. január 1-től kerül bevezetésre.  

A Petőfi Sándor utca intézményi oldalán – járda mellett - felfelé haladva a főbejárattól 

visszafele 3 db Kiss&Ride parkoló kerül kialakításra. 

A gyermekek biztonságos áthaladását segítő járda kapcsolat kiépítése 549 hrsz – ú Petőfi 

Sándor utca intézményi főbejárattal szemben maximum 5 méter, melyhez kapcsolódik a 

Petőfi Sándor utca 561 hrsz-ú területre épített forgalom csillapító küszöb 3 m 

szélességben. Ennek a kialakítása a forgalmi rend beálltát, illetve a járda megépítését 

követően, de legkésőbb 2024. március 31. 

 

A Képviselő-testület megbízza a Polgármestert a szükséges intézkedések megtételével.   

 

Felelős: Osváth Örs polgármester, Bencze Éva jegyző          

Határidő: 2024. március 31.  

 

 

Megkérdezte a jelenlévőket, van-e kérdésük rendőrkapitány úr felé, vagy a napirendi ponttal 

kapcsolatos észrevételük. 
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2.) Helyi Építési Szabályzat – település rendezési eszközök 

Előadó: Osváth Örs polgármester 

(Írásos előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

Osváth Örs polgármester 

Megkérte Németh Ferenc főépítész urat a napirendi ponthoz való tájékoztatásra.  

 

Németh Ferenc főépítész 

Elmondta, hogy elindult egy újabb forduló a településrendezési eszközök módosítására.  

11 pontban módosulhat a rendezési terv, mely több fordulóban zajlik le. Jelenleg a tájékoztatási 

szakaszban van a folyamat, melyik területen milyen változások lehetnek.  

A kivetítőn keresztül tájékoztatta a megjelenteket, hogy az első pontban Litér 1426 hrsz Gip-3 

övezetű ingatlanán kötelező növénytelepítési sáv kijelölése a cél, mely a két területet egymástól 

elválassza.  

Második a polgármesteri hivatallal majdnem szemben levő Litér 502 hrsz.-ú ingatlan, ami eddig 

településközponti vegyes területként szerepelt, ez most visszakerül falusias lakó övezetre, az 

egységes tömbszabályozás elősegítése céljából. 

Harmadik a Litér 527/1 hrsz megoszthatóságának biztosítása kapcsán a lakóépülettel beépített 

területrész a Lke-1 övezetben marad és megközelíthető marad a Rákóczi utcáról is, de az 

ingatlan 527/2 hrsz melletti nyúlványa az 527/2 hrsz-el együtt, ami a volt magtár épület 

településközponti vegyes övezetbe kerül a közösségi funkciók jobb betölthetősége érdekében. 

A módosítással válik elkülöníthetővé a jelenleg egy ingatlanon lévő két eltérő funkciójú és 

eltérő tulajdonú épület. 

Negyedik pont, a Litér 550-552/5 hrsz-ek alkotta telektömb településközponti vegyes övezetbe 

kerül több közösségi funkció fokozatos megvalósíthatósága érdekében. Litér Község 

Önkormányzatának Képviselő-testülete arról határozott, hogy a település 549 hrsz-ú Petőfi 

Sándor utca környezetében településközponti vegyes terület besorolású fejlesztési övezetet 

alakít ki kiemelten a 550-552/5, és az 527/2, 527/1 hrsz-ú területetek. 

Ötödik pont, az Ifjúsági lakótelepen van egy úgynevezett Közparknak szabályozott háromszög 

alakú területrész, amely nincs kihasználva, ezt a képviselő-testület úgy gondolta, hogy kerüljön 

a beépíthető ingatlanok közé, későbbiekben ott két lakás megvalósíthatósága érdekében. 

Hatodik pont, a sportpálya és iparterületek között van egy hosszúkás területrész, ami jelenleg 

mezőgazdasági besorolásban van, kevésbé kihasznált. Ahhoz, hogy ezt tudják hasznosítani, egy 

hosszabb eljárást vesz igénybe a Földhivatalnál.  

Hetedik pontban a területen zöldterület pótlása a cél. A Biológiai egyenérték kompenzációja, a 

megszűnő zöldterület méretével megegyező (1120 m2) Zöldterület, illetve az új beépítésre szánt 

területnövekmény 5%-ának való zöld/erdő övezetű terület biztosítása az Önkormányzati 

tulajdonú 1446 hrsz.-ú jelenleg Általános mezőgazdasági övezeti besorolású ingatlanon 

történik, melyen közösségi célú „Tündérkert” kerülhet kialakításra. Az itteni iskolásoknak, 

óvodásoknak be lehet mutatni a különböző gyümölcsfajtákat, és mezőgazdasági terményeket.  

Nyolcadik pont, a Litér II. terület. Litér 071 hrsz-ú ingatlan részben gazdasági területbe kerül 

átminősítésre, kötelező növénytelepítési sáv-fasor kijelölésével, részben pedig beépítésre nem 

szánt gazdasági kiszolgáló területre. A 067 hrsz-ú terület általános mezőgazdasági része szintén 

beépítésre nem szánt gazdasági kiszolgáló területre módosul. A terület szervesen kapcsolódik 

a szomszédos királyszentistváni ipari területhez. Földhivatali művelési ága telephely.  

Kilencedik pont. Ezen a területen van most egy körbekerített sportpálya, mely mellett közút 

kiszabályozására kerül sor több ingatlan közúti megközelíthetősége érdekében, összekötve a 

420/1 és 059/16 hrsz-ú közutakat. 

Tízes pontban, a biológiai egyenérték biztosítására általános mezőgazdasági területen további 

gazdasági erdő kijelölése szükség szerint. 
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Tizenegyes pont, a 72-es út mellett terület, 81 hrsz-on, ahol kamionok szoktak most parkolni. 

2 db építési telek és l db gazdasági terület kialakítása a cél. Az építési telkek kialakítása az 

Árpád utcai oldalról 2 db Kertvárosias lakó övezetű ingatlan, a 72-es főút bejárati oldaláról 

fennmaradó terület GKSZ besorolásban marad. Amennyiben az előkészítő fázis véget ér, akkor 

jön majd a lényegi tervezés. Akkor pontosan meg lesz határozva mindegyik területre a 

különböző határok, azon belül a szabályok. Ha ez megvan, akkor kerül egy partnerségi 

egyeztetésre sor, a lakossággal is, ahol hozzá lehet szólni, kinek mi a véleménye ezekkel 

kapcsolatban, eközben a hatóság is leírja a különböző észrevételeit, javaslatait. Az utolsó lépés 

lesz majd a záróvéleményezési szakasz, ahol az állami főépítész végig nézi az egész folyamatot, 

megvizsgálja az észrevételeket, jogszabályok betartását. Amikor megkapja az önkormányzat a 

pozitív véleményt az állami főépítésztől, akkor tudja a képviselő-testület elfogadni a 

módosításokat.  

 

Osváth Örs polgármester 

Megköszönte a tájékoztatást.  

  

 

3.) Polgármesteri beszámoló 

Előadó: Osváth Örs polgármester 

 

Osváth Örs polgármester 

A napirend keretében az alábbi témákban tájékoztatta a megjelenteket: 

Az előző képviselő-testület után az időközi önkormányzati választás megtartására 2022. június 

26. napján került sor. Azonnali kommunikációt kezdtek a lakossággal, lakossági fórumokat 

tartottak különböző helyszíneken. Ezeket a kihelyezett fórumokat továbbra is folytatni fogja a 

képviselő-testület. A tavalyi évben és a idei évben is megszervezték az almavásárt melynek 

átvétele október 30. lesz.  

 

Magyar Falu Program keretében támogatott óvodaudvar fejlesztés megvalósítása, ebbe a 

tereprendezés került be. Belügyminisztériumi támogatásból munkagép beszerzést hajtott végre 

a képviselő-testület, melyet ezen a nyáron már használt a községgazdálkodás. Az óvodai 

kerítést szülők segítségével társadalmi munkában rendbe rakták. A festéshez az anyagot az 

önkormányzat adta. A nyári meleg időszakban az udvar árnyékos használatát biztosítja a 

bölcsődéshez beszerzett árnyékoló háló. Az óvoda épületénél a tetőszerkezetnél levő faanyag 

burkolat cseréjét rendelték meg. 

2022-ben, az Európa Kulturális Fővárosa programsorozat keretein belül pályázaton az 

önkormányzat 8,9 millió forint támogatást nyert el. Ezen forrásból a Pajta program projekt 

lehetőséget adott a Kult Kert új közösségi színtér beruházására. Valamint a támogatás többi 

részéből több színvonalas rendezvény került megtartásra a Művelődési Ház területén. 

Művelődési ház oszlopsor felújítása történt meg. Az EKF 2023 Pajta Program keretében 

minőségi és színes kulturális programok valósultak meg a településen.   

A Tass utcai szegélyeket kijavították, tömörített murvázással.  

Magyar Falu Program keretében elnyert támogatásból az Eperfa utcai oldalon temető kerítés 

került kivitelezésre. A temető kerítés építése során kivágott eperfák pótlása az Eperfa utcában, 

valamint az óvoda udvarán kivágott fa helyére juhar ültetése. 

Magyar Falu Program keretében támogatott Templom utcai járda rekonstrukciója. 
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Álmos utca és a 72 sz. főút kereszteződésében lévő csapadékvíz elvezetés korszerűsítése 

megtörtént, a csattanórács megszüntetésre került. 

Óvoda melletti nyílt árok fedése, víznyelő rácsok cseréje és a biztonságos közlekedés érdekében 

az óvoda előtti útszakasz egyirányúsítása valósult meg.  

Diófa - Bem József utca kereszteződés kiszélesítése. Tass – Bem József utca kereszteződés 

helyreállítása, kiforduló szélesítése és ároktisztítás, Tass – 72. sz. főút kereszteződés 

csapadékvíz elnyelő rács beépítése. 

Ároktisztítás az Álmos és Árpád utcákban, nyomvonalsüllyedések és megsüllyedt 

csatornafedlapok helyreállítását végeztettük el. Sajnos ezek folyamatosak a településen. 

Településfásítások elvégzése az országos fásítási programon belül valósult meg Dózsa György 

utca végén hársak ültetése, Nyárfa utcában juharfák telepítésével. 

József Attila utca gyalogosátkelőnél a járda helyreállítása megtörtént. Zöldterület-fejlesztés, 

virágosítás közösségi összefogással a buszvárok környezetében. 

Ivóvízvezeték-rekonstrukciós munkálatok elvégzése, több éve víz alatt álló tolózárak 

cseréjének megkezdése.  

Litér I. szennyvízátemelő szivattyú beszerzés VÁRA-ÉMI pályázat útján. Litér II. kút ivóvíz 

szivattyú VEF pályázat.  

 

Belügyminisztérium által támogatott Községháza épület energetikai korszerűsítés II. ütem 

megvalósítása, itt a tetőtéri hőszigetelés, tetőtéri nyílászárók cseréjét valósítottuk meg.  

Energiahatékonyság szempontjából elkészítésre került a telepítés teljes közigazgatási területére 

a közvilágítási terveket melyből közvilágítás korszerűsítése 100 db led-es lámpa kerül 

beszerelésre. 

Ond utcai játszótér felújításával a gyermekek részére lett kialakítva egy biztonságosabb, szebb 

játszótér. 

Lakossági használt sütőolaj gyűjtő pont került létesítésre a főzőkonyha melletti önkormányzati 

területen. Nyesedékgyűjtés folyik a településen, melyet ledarálás után fűtésre használnak a 

Művelődési Háznál rendelkezésre álló kazánban. Elektronikai hulladékgyűjtés szervezése 

valósult meg a településen. Itt majd a lakosság tud kérdezni a Depónai Kft munkatárásától. 

Elmondta, hogy volt több kisebb fejlesztés a településen, ezek közé tartozik az illegális 

hulladéklerakók megszüntetése. A „szemetedet vidd haza” táblák kihelyezésre kerülnek a 

település sétáló helyeiben.  

A BFT támogatásával elektromos autók került beszerzésre a közterületek karbantartására. 

Folyamatban levő pályázatok közül néhányat ismertetett. Leader pályázatot nyújtottak be a 

települési Közparkban álló kiülő, illetve épített kemence fedésére. Vis Maior helyzetben a 

biztonság érdekében a 2 db tartó gerenda került megerősítésre átmenetileg amíg az új fedés el 

nem készül.  

Magyar Falu Programon belül a Petőfi Sándor utca rekonstrukciójára pályázatot nyújtottak be 

melyre közel 10 millió forint összegben támogatási szerződés került aláírásra. A munkálatokat 

minél hamarabb szeretnék megkezdeni, erre beszerzést fognak kiírni.  
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Elkezdődött a TLC Kft litéri üzemcsarnok üzembevétele. A 2023. év tavaszán elmúlt évek 

során tett előkészítő munkák után a TLC KFT. új litéri üzemcsarnok létesítési projektje átadásra 

került. A cég 2022. augusztusától a működési engedélyek alapján megkezdte tevékenységét 

mely alapján a település egy új adóbevételi forráshoz jutott.  

Visszatérve az óvodához elmondta, hogy az ellátás színvonalát nagyban segíti a jól felszerelt 

nevelési intézmény, de fontos a szakmai munka is. A 3-ik életévüket betöltött gyermekek 

kötelező óvodai beiratkozásával 117 gyermek nevelését látják el. Az integrált intézményhez 

kapcsolódik a bölcsődei ellátás, 24 kisgyermek gondozását végzik szeretettel. A 400 adag 

főzésére alkalmas Óvoda konyha biztosítja az egészséges étkeztetést, az oktatási és nevelési 

intézményekben, valamint az idősek részére a szociális étkeztetési ellátást is. 

Nagy öröm, hogy a településnek olyan kiemelt beruházás van befejezés alatt, mint a 

szaktantermekkel ellátott bővülő iskolaépület. Az intézménybe 247 gyermek jár, ez azt mutatja, 

hogy van jövője a településnek. A háziorvosi és a gyermekorvosi feladatokat a Med Internist 

Kft Dr Horváth Balázs háziorvos látja el. A védőnői szolgálat 2023. 07.01-el átkerült a 

Veszprém Vármegyei Csolnoky Ferenc korház irányítása alá. Itt megköszönte Ujvári Attiláné 

védőnő odaadó támogató munkáját. 

A Civil Szervezetek támogatása az idei évben két körben megtörtént. Egy közösség attól válik 

igazán jó közösséggé, ha a civil szférával együtt tud gondolkodni, dolgozni.  

Köszönet minden Civil Szervezetnek, akik az elmúlt időkben színesebbé tették programjaikkal 

a lakosság napjait.  

Az Ertl Pálné Művelődési Ház és Könyvtár feladata 2023. évben is a magyar kultúra értékeinek 

közvetítése, a hagyományápolás, a kulturált szórakozás és fontos színtere a közösség 

művelődésének is.  

A 2023-as év fent említett időszakában a tervezett programok megvalósultak. Úgy a 

képviselőtestület által elfogadott önkormányzati rendezvénytervben szereplők, mint az 

EKF2023-Pajta Program pályázat keretében megvalósuló színvonalas programok, amire 

8.500.000 Ft támogatást nyertek. 

A Művelődési Ház nagyterme folyamatos használatban van. A Zöldág Kulturális Egyesület 

néptánccsoportjai és a különböző sport és gyerekfoglalkozások kitöltik a hétköznapok minden 

napját.  A sportolás egészséges életmód lehetőségét településünkön több önszerveződő csoport, 

valamint működő egyesület formájában biztosítja az érdeklődők számára.  

Megalapították az Aranyoroszlán díjat, mely első évben kiosztásra került.  

Sportban a Farkasodu, Iskolai kosárlabda, az íjászat, valamint egyesületi formában működik a 

Litéri Sportegyesület. A fiatalok a bajnokságban Veszprém megye, III. osztály Keleti 

csoportjában szerepelnek. 

 

4. LAKOSSÁGI ÉSZREVÉTELEK, KÉRDÉSEK ÉS A VÁLASZOK 

 

Osváth Örs polgármester 

Kérte a jelenlévőket, tegyék fel kérdéseiket. 

 

Varga Mihály litéri lakos 

A 81 hrsz-ú terület valamikor hypo üzemként működött, saját kézzel lettek töltögetve a flakonok. 

Javasolta a polgármesternek, hogy a területet talaj minőségi szempontból vizsgáltassa meg 

mielőbb egyéb hasznosításra gondolnak.  

Örült volna annak, ha a beszámolóban elhangzik a vizi vagyon, valamint az iskola átadás. 

Osváth Örs polgármester 

A 81 hrsz terület vizsgálata jó gondolat, köszöni szépen az észrevételt. 

A vízi vagyon átadással kapcsolatban elmondta, hogy folyamatosan folynak a tárgyalások, két 

minisztérium is a hatókörben van, várják a forrásokat. Több településnek a forrásait nem 
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visszavonták, hanem áthelyezték a következő időszakra. Nem tudják, hogy Litér melyik 

településhez tartozik, mert teljesen más kategóriába van. Ez nem egy pályázat, nem egy fejlesztési 

terv, hanem kormánydöntéssel kapják meg ezt további 10 településsel egyetemben. Lázár János 

miniszter úr támogató okiratát megkapták, jelen pillanatban folynak még az egyeztetések. A víz 

kérdéséről ahogy kap az Önkormányzat információt úgy továbbítani fogják. 

Az iskola átadásával kapcsolatban elmondta, hogy Magyarország kormánya megadta azt a 

lehetőséget az Egyházaknak, akik önkormányzati tulajdonú közoktatási intézményt üzemeltetnek 

ebben az esetben igényelhetik a tulajdon jogot az üzemeltetési idő alatt amennyiben közoktatási 

feladatokat lát el. Amennyiben a közoktatási feladat megszűnik, onnantól kezdve ez a tulajdon 

visszakerül az önkormányzat tulajdonába.  

 

Szőnyegh Imre György 

Kérdése, hogy a szelektív gyűjtő edényeket át lehet venni a Depóniától vagy meg kell vásárolni? 

 

Jakab Zoltán Depónia Kft 

Elmondta, hogy a MOL Nyrt. nyerte a hulladékkoncessziós pályázatot 35 évre, ami azt jelenti, 

hogy az Önkormányzatok hatásköréből kikerült ez a közfeladat, átkerült az állam hatáskörébe. 

Ez a MOHU MOL RT néven működik. Litér Önkormányzata az Észak Dunántúli régióhoz 

tartozik, mely megközelítőleg 1,7 millió ember. A Depónia tagja a konzorciumnak ezért ebből a 

szempontból ez szerencsés. Azok az edények, amik beszerzésre kerültek, térítésmentesen 

kerülnek a lakosság részére. A MOHU célja, hogy az átállás zökkenőmentes legyen, és a lakosság 

ne érzékelje a változásokat. 

 

P. Kovács István litéri lakos 

Kérdése, hogy mi indokolja, hogy Esztergomból elviszik Polgárdiba a szemetet Litérről 

Székesfehérvárra, ott találkoznak azzal, aki Esztergomból érkezett, és azt mondják, hogy 

Székesfehérvári cég szállít, és közben Várpalotaiak. Véleménye szerint ez egy káosz.   

Nagyon régen az önkormányzat még támogatta, hogy ha valaki kint felejtette az autóját és 

akadályozza a forgalmat, azt fel szokták szólítani, hogy vigye el az autóját. Mostanra az 

emberek lusták kinyitni a kaput, hogy beálljanak.  

Amikor az iskolába viszik a gyerekeket reggel, rendszeresen összetörik a hidakat, a kerülés 

miatt.  

Kérdése, hogy a letakart közlekedési táblák ideiglenesen vannak csak kihelyezve? 

A Bajcsy-Zs utcába a sebesség korlátozása végett a 40-es tábla kihelyezését javasolja.  

Valamint szintén a Bajcsy-Zsilinszky utcában van egy csattanós átjáró, amit fel kellene szedni, 

vagy valamint kezdeni kellene vele.  

Az iskolánál kérdése, hogy miért a nagy kaput használják kizárólagosan? 

 

Jakab Zoltán Depónia Kft 

Elmondta, hogy a MOHU MOL Rt úgy vállalta ezt a feladatot, hogy bizonyos összegeket 

belefektet a rendszerbe. Elkezdték feltölteni szakemberekkel az alapított társaságokat, és 

elkezdték vizsgálni a hulladékokat. A lakossági közszolgáltatás keretében vannak vegyes 

hulladék, papír, műanyag, fém, zöld, illetve lombhulladékok. Megvizsgálták azt, hogy egy adott 

térségben, hol vannak olyan végpontok, amelyek hosszabb távon szakhatósági engedéllyel 

rendelkeznek, ezeknek mekkora a kapacitása, mennyire gazdaságosan működtethetőek és 

megállapodtak azokkal a végpontokkal, akik bekapcsolhatóak a rendszerbe.  

Nem kaotikus, mert lehet látni, hogy van, ahol zöld hulladékot van, ahol vegyes hulladékot 

vesznek át. Arra kényesen ügyeltek, hogy viszonylag kevesebbet fussanak a járatok.  

Mivel korábban is alvállalkozókat foglalkoztattak ezért van Várpalota is a rendszerben. 
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Osváth Örs polgármester 

Elmondta, hogy a letakart közlekedési táblák az iskola körül nincsenek még forgalomba. Az 

Önkormányzat a közútkezelő, és a tulajdonos, szakhatósági egyeztetés zajlik, amikor ezek az 

egyeztetések lefolytatódtak, akkor lesznek ezek a táblák a megfelelő rendelkezések alapján 

kihelyezve. Papp Csongor rendőr alezredest felkérte a közlekedéssel kapcsolatos kérdések 

megválaszolására. 

 

Papp Csongor rendőr alezredes 

A Petőfi Sándor utca önkormányzati út, önkormányzat dönthet róla, jelenleg semmi nem 

indokolja ennek az utcának az egyirányúsítását, azért, hogy a közlekedés megfelelő legyen az 

iskola fele.  

  

Osváth Örs polgármester 

Közterületen álló autókkal kapcsolatos kérdéshez átadta a szót Bencze Éva jegyző asszonynak. 

 

Bencze Éva jegyző 

Elmondta, hogy az elmúlt képviselő-testületi ülésen is volt már szó arról, hogy a településen 

fegyelmezetlenek a lakosok. Nem szeretik a kaput kinyitni, ezért van az, hogy az utcákon 

rengeteg autó áll. Azokat a gépjárműveket, amelyek elhagyottak illetve rendszám nélküliek 

azok tulajdonosait, felszólítja az önkormányzat, hogy nem megfelelően vannak tartva. A 

felszólításokat követően bírságolási eljárásokat fognak végrehajtani. Azok a gépjárművek, 

amik rendszámtáblával rendelkeznek, mozognak, a képviselő-testületnek lehetősége lenne arra, 

hogy ezekben az utcákban ki helyeztessék azokat a táblákat, amik tiltják a megállást, illetve a 

várakozást. Képviselő-testületnek kellene ezeket a szabályokat meghozni és máris nem a jegyző 

büntet, hanem automatikusan a rendőrség fog eljárni. Jegyzői hatáskörben annyi van, amelyik 

gépjármű rendszám nélküli, illetve műszaki lejárt, azoknál a jegyző intézkedik. Kérte a 

lakosságot, hogy ahhoz, hogy Litéren tudjanak megfelelően élni, és egyre nagyobb a forgalom, 

bíztatta a szülőket, hogy a gyermekekkel közlekedjenek gyalog, hiszen nagyon szép a település, 

egyre több járda van, ahol biztonságosabban lehet közlekedni.  

 

Osváth Örs polgármester 

A Bajcsy-Zs utcai csattanó ráccsal kapcsolatosan elmondta, hogy egybe szerették volna az 

Álmos utcai csattanó rács rekonstrukciójával megszüntetni, de olyan problémába ütköztek, 

hogy a 72-es útról érkező csapadék víz olyan sebességgel érkezik, hogy ha megszüntetnék a 

rácsot, és egy vápát kiviteleznének, mint ahogy az Álmos utcában, a vápán túllendűlne a 

csapadék és landolna a Bajcsy-Zs utcában. Két verzió adódott. Felvágják az egész csattanó 

rácsot, és a rács helyébe U alakú beton víz elvezető blokkokat helyeznének le, aminek szintén 

beton a teteje. Egy idővel ezek is elmozdulnak, ahogy fagynak a beton elemek. Nincsen jó 

megoldás erre a részre. Megpróbáljak kidolgozni majd. Az iskolánál a nagy kap zöld kapu 

használattal kapcsolatosan elmondta, hogy a Petőfi Sándor utca járda rekonstrukciójával 

kapcsolatban szerette volna a Bajcsy-Zs utcai járdát is megvalósítani. Ez az iskola mellett 

bekanyarodott volna, és ment volna egészen a zöld kapuig. 

Felhívja a figyelmet az intézmény fenntartónak ennek a kapunak a használatára. Ott volt egy 

földkábel fektetés is. Meglátják, hogy tudják-e majd használni ezt a kaput.  

 

Dr Gyurika István Gábor képviselő  

Kérdése, Jakab Zoltán Depónia Kft képviselőjéhez, hogyan képzelik el gyakorlatilag a 

visszaváltó berendezések telepítését a betétdíjas műanyag palackokkal kapcsolatosan. hogyan 

képzelik el gyakorlatilag a visszaváltó berendezéseket? Bevásárló központokhoz szervezik? 
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Jakab Zoltán Depónia Kft 

A kötelező visszaváltás rendszeréhez a legalább 400 négyzetméter alapterületű 

élelmiszerboltoknak lesz csak kötelező csatlakozniuk. Három típusú hulladékot fognak gyűjteni 

a pet palackot, a dobozokat, illetve az üveget. A jelölő rendszerrel ellátott hulladékot fogja 

felismerni az automata. Elvárás lesz, hogy minden automata mellett legyen egy edény, hogyha 

valaki olyan típusú hulladékot visz, amit az automata nem ismer fel, el tudja dobni.   

Üvegeknél még pontos részleteket nem tudott mondani.  

 

Kertész László litéri lakos 

Véleménye szerint is sok a gyorshajtó, legfőképpen a Bem József utcában, ahova 

forgalomlassítók lehelyezését javasolta. A másik probléma a Kossuth Lajos utca végén levő 

tengó pálya, ahol beláthatatlan az útszakasz, és a szerencsének volt köszönhető, hogy nem 

történet baleset.  

 

Osváth Örs polgármester 

Litéren zóna korlátozás van, azaz 40-es zóna az egész falura, és egy helyen hiányzik a tábla, 

amit pótolni fognak.  

 

Bencze Éva jegyző 

Az a lényeg, hogy Litér egész közigazgatási területén 40 km/órás sebességgel kell közlekedni.  

Minden utcára nem fognak külön szabályozást hozni.  

 

Osváth Örs polgármester 

Elmondta, hogy többen is jelezték, hogy a Varjas telepre átjutni életveszélyes, amiatt mert van 

egy 50 km/órás forgalomkorlátozás, amit a közútkezelő 70 km/órás sebességre engedett fel, 

majd újból vissza 50 km/órára. Erre küldtek egy kérelmet a közút kezelő fele, hogy az egész 

72-es főúton 50-es korlátozás legyen életbe. A forgalomlassítókra válaszolva, lefényképezett 

egy acél forgalom lassítót, ami négy-négy csavarral volt lefúrva az úttükörre, 40 cm-es 

szakaszokba volt összerakva. Itt fél éven belül felszakadtak a csavarok, majd ugyan úgy 

csattogtak, mint a Bajcsy-Zs. utcában a csattanórács.  

Az autóknak a gumiját pedig kivagdalja. Megvizsgálják erre majd a megoldást. 

 

Papp Csongor rendőr alezredes 

Litéren rendszeresen mérnek, és működik a VÉDA is.  

  

Tornyos Róbert litéri lakos 

Használt autógumikkal kapcsolatban kérdése, hogy hol lehet leadni? 

 

Jakab Zoltán Depónia Kft 

Elmondta, hogy az elképzelés az, hogy egy komoly hulladékudvart szeretnének kialakítani, 

amit minden 10 000-nél nagyobb lélekszámú településen kötelező lenne létrehozni, és fel fogja 

oldani azt a korlátot, hogy egy hulladék udvarban az adott település helyezhet el hulladékot. 

Tudomása szerint a legtöbb hulladéklerakó helyen személy és motorkerékpár gumiabroncsot 

átvesznek korlátozott mennyiségben két garnitúra, azaz téli és nyári garnitúrát. Jelenleg nyolc 

udvart üzemeltetnek, a legközelebbi Székesfehérváron van. Később a Veszprémi 

Hulladéklerakóban is kötelező lesz az ország bármelyik pontjáról átvenni a hulladékot.  

 

Tornyos Róbert litéri lakos 

Kérdése, hogy az Önkormányzat az utcanév táblák állapotával mennyire van tisztában? 

 



13 

Osváth Örs polgármester 

Válaszában elmondta, hogy természetesen tisztában vannak a táblák állapotával. Kértek 

ajánlatot a településen levő összes utcanévtábla felmérésére, melyre 8 millió forint összegben 

érkezett ajánlat.  

 

Tornyos Róbert litéri lakos 

Az iskolánál van a zöld kapurész, ami nem esztétikus, és ennek a kerítésnek a beljebb 

helyezésére nagyjából 15 parkoló kialakítása végett, gondolt az Önkormányzat? Kulturáltabb 

kerítés is kerülhetne a helyére. 

 

Osváth Örs polgármester 

Elmondta, hogy a fenntartó nevében nem tud nyilatkozni. A parkoló kialakításának vannak 

kötelmei, ezért is épült a Magtárral szemben a politechnika épület mögött a parkoló. Ez kötelező 

jellegű. Külön a mozgássérült parkoló az épületen belül van. A zöld kerítésre nem tud a 

fenntartó, illetve kivitelező nevében nyilatkozni. Megkérdezik majd, de a személyes véleménye 

az, hogy a gyerekek játszó teréből nem venne el a parkolás szempontjából, meg van határozva, 

hogy mekkora felületen lehetnek a gyerekek.  

 

Bencze Éva jegyző 

Elmondta, hogy azok a parkolók, amik épülnek, a hatóság határozza meg. Ezért épült fel a 

politechnika épület mellett a dolgozói parkoló. Az intézményi dolgozóknak a szükséges parkoló 

rendelkezésre áll. Az intézmény energiaforrása biztosítása céljából arra a területre fog kerülni 

egy trafó állomás.  

 

Tornyos Róbert litéri lakos 

Kérdése, hogy az iskolánál, hogy lesz egy egyirányú utca, és melyik? 

 

Osváth Örs polgármester 

Elmondta, hogy jelen pillanatban a képviselő-testület úgy döntött, hogy a Bódi Mária Magdolna 

utca lesz egyirányúsítva, úgy, hogy az 561 hrsz-ú Petőfi Sándor utca irányából az egyirányú 

utcatábla kihelyezésre kerül. Kihelyezésre kerül a 7,5 t össztömeget meghaladó korlátozó tábla. 

A kivetítőn bemutatásra került.  

 

Bencze Éva jegyző 

Tájékoztatta a megjelenteket, hogy az iskola intézménynek hamarosan hatósági átadása lesz 

ezért kerültek kihelyezésre a kresz táblák.  Ezeket a táblákat jelenleg le vannak takarva.  

 

Tornyos Róbert litéri lakos 

Kérdése, hogy az utcán levő parkolás, ami szintén nagy gondot okoz azzal lehetne e valamit 

kezdeni? 

 

Bencze Éva jegyző 

Elmondta, hogy meg kell győzni a lakosságot arról, hogy nyissák ki a kaput, és álljanak be. 

Lakóközösség önmagát próbálja meg formálni. Mindenki álljom be az udvarába. A Tass utcai 

ingatlanon levő lakók nehezen tudják használni az udvar rendszer kapcsolatot. Voltak olyan 

lakók, akik kértek engedélyt kialakítani egy bejárót a saját területükön, és mindenki, aki kéri 

megkapta ezt a lehetőséget.  
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Tornyos Róbert litéri lakos 

Régóta jár már az az információ, hogy bekötik azt az utat, ami Gyulafirátót felől véleménye 

szerint nagy forgalmat fog zúdítani a 72-es főútra.  

 

Papp Csongor rendőr alezredes 

Ez kizárólag a 82-es és 8-as út rövidítése. A 72-es főútnak ehhez nincs semmi köze. Nagyobb 

forgalom ez miatt nem lesz Litéren. 

 

Németh Ferenc főépítész 

Elmondta, hogy ő sem látja azt, hogy Litérnek ebből nagyobb lesz majd a forgalma. Aki eddig 

is elment a 72-es főúton Győr felől, egy kerülővel ment, ami most rövidebb.  

A keskeny utcáknál van lehetőség arra, hogy ha valaki nem szeret sűrűn kaput nyitogatni, mert 

többször használja az autóját, az a kerítését úgy építse ki, hogy be tudjon állni úgy, hogy a 

kerítés beljebb van tolva egy autónyival. Oda egyszerűen beáll, a kerítés kapuja beljebb van, 

addig be tud menni így a saját telkére. Ezt máshol a keskeny utaknál végre elkezdték használni, 

és ez sokat segítene a parkolás megoldásában az utcákon, ha ez elterjedne.  

 

Osváth Örs polgármester 

Trafiboxal kapcsolatosan elmondta, hogy más településen úgy működik, hogy az önkormányzat 

fizet milliós nagyságú költségeket ezeknek a kihelyezésére. Egy dobozt helyeznek ki, amit a 

rendőrség kezel. Litéren működik a VÉDA.  

 

Steczina Sándor litéri lakos 

Az Álmos és Előd utca kereszteződésénél lezúduló víz elvezetését szeretné, ha megvalósítanák. 

 

Osváth Örs polgármester 

Elmondta, hogy ezen a csomóponton van egy beszakadás is, a csapadékvíz valamerre távozik, 

egyik része a lakóingatlanokon folyik át. Volt, aki ez felismerte és megemelte a kapubejárót, 

így ezáltal a másikhoz terelte a vizet. A nyomvonal süllyedések és az aszfaltozás, az elején még 

betöltötte a funkcióját. Két verzió lehetséges ezen a területen. Egyik az, ahogy az Álmos utca 

legvégén a kapubejárónál egy 5-10 cm-es bitumenszegély lett letelepítve, ami sajnos más 

leporladt, vagy a rekonstrukciós munkálatokat várva egy teljes bitumen burkolatot kap az utca, 

megdöntve a csapadékvíz elvezető árok irányába. Ebben az esetben a kopóréteg 5 cm-el 

növekedne meg. Amennyiben ez a kopóréteg kicserélésre kerülne, a teljes rész fel lenne marva, 

5 cm-es emelés következne be, abban a pillanatban a lakosoknak a kijárást meg kellene oldani 

egy huppanóval. Abban az esetben egy alacsonyabb autó nem fog kijutni. Ideiglenesen az a 

javaslata, hogy bitumen szegélyt kellene létrehozni.  

A járdasziget, vagy a kiemelt szegély lehetőségét meg tudják vizsgálni. Megpróbálnak segíteni.      

 

Papp Zoltán litéri lakos 

Sebességkorlátozásra visszatérő gondolata, hogy vannak olyan utcák a településen, ahol nagyon 

gyorsan mennek az autók. Lecsavarozható fekvőrendőrre lenne javaslata, valamint egy 

gazdaságosabb megoldást javasol, ami az aszfalt kiemelés.  

 

Osváth Örs polgármester 

Válaszában elmondta, hogy az iskolánál ez a javaslat. A csőtörések miatt az aszfaltot felvágják, 

visszajavítják, míg az iskolánál levő részt 3 méter szélességben térkőből alakítanák ki. Így 

bármikor vissza lehet szedni, ki lehet javítani.  
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A lakosság, ha úgy döntene, hogy a Dózsa György utcán egy forgalom elterelő szigetet tetessen 

le az Önkormányzat, és a Pénzügyi Bizottság javasolja, és bekerül a következő évi 

költségvetésbe ennek az elkülönített forrása, akkor meg lehet csinálni. A kérdés mindig az, 

hogy nem véletlenül lettek azok felszedve.  

 

Tornyos László litéri lakos 

Nagyon egyetért és örül is a Petőfi Sándor utca egyirányúsításának. Már kihelyezték a táblákat, 

minél előbb érvénybe lehessen léptetni. Ezek a táblák le vannak takarva fekete fóliával, de ő 

ezeket kerek alakú táblának látja. 

A másik kérdése, hogy az iskolai parkolóból kihajtani, hogy lehet? 

 

Bencze Éva jegyző 

Elmondta, hogy azok a táblák, amik kint vannak azok jelenleg az iskola beruházással 

kapcsolatos közút kezelő kollegák javaslata alapján kerültek kihelyezésre. Ennek a forgalomba 

helyezésének le kellene zajlani, átmenetileg vannak kihelyezve, melyet várhatóan januárban 

rendeznek, miután a képviselő-testület dönt.Az iskolai parkolóból való kihajtással 

kapcsolatosan elmondta, hogy a képviselő-testület arról döntött, hogy a Bódi Mária Magdolna 

utca egyirányú lesz a Petőfi Sándor utca kanyartól, a Bajcsy-Zs utca meghosszabbítása egészen 

lefele a Magtár utcáig. Kihelyezésre kerül a 7,5 t össztömeget meghaladó korlátozó tábla 

Onnantól az összes többi utcának testületi döntés alapján ugyan az a forgalmi iránya marad, 

mint volt.  

 

Varga Mihály litéri lakos 

Kérdése, a tolózár cserékkel kapcsolatosan az Önkormányzat fizet. Hogy lehet ez amikor át lett 

adva az államnak? 

 

Osváth Örs polgármester 

Válaszában elmondta, hogy a tolózár csere program a Gördülő Fejlesztési Terv része, amit az 

Önkormányzat dolgozott ki. Véleményezte a Bakonykarszt Zrt. Visszakerült a képviselő-

testülethez, aki jóváhagyta, és az egész vízhálózat rekonstrukcióval együtt ezt átadják. Ez 

alapján a terv alapján fogják megcsinálni a rekonstrukciókat, és a tervezett tolózár cseréket. 

Egészen addig amíg ez a folyamat be nem indul, az Önkormányzat az ellátója a rendszernek.  

A tolózár cserék 2019-ig folyamatosan történtek. Minden utcánál felmérték hány házhely van, 

hány ingatlant érint az egész, és a Bakonykarszt Zrt szakembereinek ajánlása alapján lettek azok 

a tolózárak realizálva. Több esetben volt az egyik helyi szolgáltató vízhiánnyal érintve, egy-

egy zárásnál nem egy utcát zárt le a Bakonykarszt, hanem többet, beleértve az óvodát esetleg 

orvosi rendelőt. Egészen addig amíg az integrációs folyamat nem zajlik le, és nem veszi 

magához az ellátásért felelősséget az állam, az önkormányzat a felelős érte, az egész Gördülő 

Fejlesztési Tervet az Önkormányzat folytatja, majd, ha az állam átveszi, a terv alapján fogja 

folytatni. Az Önkormányzatnak erre a cserére külön elkülönített forrása van, amit nem lehet 

másra költeni. Ameddig ezeket biztosítja az Önkormányzat, addig biztosítja az vízellátást is.  

 

Varga Mihály litéri lakos 

A tóval szemben levő telekosztás megtörtént. Ott beruházás fog történni, szennyvízre, vízre. 

Kérdésem, hogy kinek kell átadni? Az államnak vagy az önkormányzatnak? 

 

Bencze Éva jegyző 

Válaszában elmondta, hogy jelen pillanatban engedélyezési eljárás van, a kivitelezések 

elindultak. Vízügyi Hatóság amikor elkészül a Bakonykarszt Zrt-vel közösen az üzemeltetővel 

le fogja ellenőrizni. Amennyiben a mindenkori üzemeltető amikor befejezik a beruházást 
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átveszi, és azt mondja, hogy a rendszer alkalmas a bekötésre és rá tud csatlakozni a teljes 

települési központi vízhálózatra abban az esetben majd az akkori üzemeltető és az akkori 

tulajdonos fogja lenyilatkozni az átvételét.   

 

Osváth Örs polgármester 

A településen megpróbálják a többször előforduló csőtöréseket csökkenteni.  

 

Mivel további kérdés, észrevétel nem merült fel, polgármester úr megköszönte a jelenlévőknek a 

részt vételt, és a közmeghallgatást 2029 órakor bezárta. 

 

 

 

 

 

 

 


